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Editorial 

Prečo som si dovolil vstúpiť

do Vašich schránok

Poliklinika zrušená! 

O smutnom osude

zdravotníckeho zariadenia  

v Novom Smokovci

Dotazník  

komunitného plánu, 

ktorý nechce odpovede 

V  T O M T O  Č ÍS L E :

Krátke správy z radnice

Mnohým z Vás práve teraz určite napadlo, prečo svoje názory na dianie  

v meste a vážne prešľapy jeho vedenia už nepublikujem na stránkach

Tatranského dvojtýždenníka a volím práve túto formu vzájomnej

komunikácie.  

Odpoveď je veľmi jednoduchá. Vedenie mesta po sérii mojich kritických

článkov vyvinulo na redakciu Tatranského dvojtýždenníka tak ohromný

tlak, že na jeho stránkach prakticky už nie je možné zverejňovať

akékoľvek kritické, opozičné či aspoň polemické názory.  

Odchodom bývalej vedúcej redaktorky Tatranského dvojtýždenníka  

Mgr. Ingrid Janigovej, ktorá bola garantkou vyváženého spravodajstva,  

sa z mestských novín stala iba priehľadná politická agitka vedenia

Vysokých Tatier, vykresľujúca dianie v meste len v pozitívnom svetle.

Ale odpovedzme si úprimne, je u nás naozaj všetko tak ružové, ako  

sa nás o tom pán primátor, pán prednosta či donedávna zastupujúca

vedúca redaktorka snažia presvedčiť?                                              >> 

V á ž e n í  T a t r a n c i ,  m i l í  s u s e d i a ,  č i t a t e l i a ,        
d o v o ľu j e m  s i  V á m  p r e d s t a v i ť  P o s l a n e c k é  l i s t y  
v e n o v a n é  t ém a m ,  k t o r é  súv i s i a  s  m o j o u  p o s l a n e c k o u  
p r á c o u  a  s  d i a n ím  v  n a šo m  m e s t e .    

A L E X A N D E R  G Á L F Y

Úvodné slovo



Naozaj nás netrápi množstvo káuz našej radnice, značný rozsah nezvládnutých úloh v sociálnych, 

zdravotných, dopravných, komunálnych či občianskych službách, absencia vízie či aspoň krátkeho 

úseku cyklistického chodníka? 

Transparency International Slovensko v jednej zo svojich správ informuje, že až tri štvrtiny 

samosprávnych novín sú skôr propagandou ako objektívnym informačným médiom. Tatranský 

dvojtýždenník však v poslednej dobe prekračuje aj túto etickú hranicu a okrem prispôsobovania 

svojho obsahu v prospech vedenia mesta, slúži aj ako nástroj k očierňovaniu opozičných hlasov. 

Chápem, že čeliť tlakom vedenia nášho mesta o korigovanie obsahu novín či na uverejňovanie 

kritických názorov len s nápravnými alebo dehonestujúcimi reakciami, musí byť veľmi ťažké. 

Novinárska etika a vyvážené spravodajstvo prinášajúce objektívny obraz spoločnosti, by však 

stále mali byť hlavnými kritériami práce každého novinára, aj toho v lokálnych médiách. 

Existencia mestských novín má svoj význam, pokiaľ v nich však prevážia manipulatívne vplyvy 

kohokoľvek, či dokonca sa stanú len servilným plátkom vedenia radnice a zábavno informačným 

kanálom, ich opodstatnenie stráca zmysel. 

Na ostatnom zasadnutí mestského zastupiteľstva bola do funkcie vedúcej redaktorky Tatranského 

dvojtýždenníka vymenovaná pani Mgr. Mária Pavligová. Ostáva len veriť, že sa s manipulatívnymi 

tlakmi svojich nadriadených vysporiada lepšie ako jej zastupujúca predchodkyňa a Tatranskému 

dvojtýždenníku vráti aspoň takú tvár, akú mal počas vedenia pani Janigovou. 

Kým sa tak stane, rozhodol som sa písať a posielať Vám tieto Poslanecké listy, ktoré práve držíte 

v rukách. 

Ich cieľom je prinášať Vám pravdivé a cenzúrou neokresané spravodajstvo z rokovaní Mestského 

zastupiteľstva vo Vysokých Tatrách, ale aj ďalšie dôležité informácie vzťahujúce sa 

k (ne)fungovaniu mesta a jeho vedenia. 

Záverom by som už len chcel zdôrazniť, že prinášaním aj negatívneho či polemického pohľadu 

na dianie v našom meste sa nesnažím prehliadať či ignorovať to pozitívne. Naopak, cieľom 

Poslaneckých listov je, aby toho pozitívneho v našom meste bolo podstatne viac.   

POLIKLINIKA ZRUŠENÁ!

Začiatkom tohto roku som aj prostredníctvom článku s názvom Liečba polikliniky v Tatrách 
oslovil vedenie mesta s množstvom otázok k postupnému zhoršovaniu poskytovania 
zdravotníckych služieb na území mesta Vysoké Tatry. 

Cieľom 

môjho 

snaženia je, 

aby toho 

pozitívneho 

v našom 

meste bolo 

podstatne 

viac.
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Okrem opakovaných sťažností od obyvateľov na ubúdanie ambulancií a znižujúcu sa dostupnosť lekárskej starostlivosti, bol jedným 

z dôvodov môjho snaženia aj list od kolektívu lekárov zdravotníckeho zariadenia v Novom Smokovci, opisujúci alarmujúcu 

situáciu, v ktorej sa nachádzajú. 

Na základe tohto listu a mojich aktivít zvolal pán primátor Ján Mokoš pracovné stretnutie, ktorého hlavnou témou bolo 

prerokovanie súčasného stavu poskytovania zdravotníckych služieb. Na uvedenom stretnutí, žiaľ, neboli z jeho strany predložené 

žiadne návrhy na riešenie tejto neúnosnej situácie a okrem prejavenia záujmu vstúpenia do projektu budovania Centier integrovanej 

zdravotnej starostlivosti, o ktorom som zúčastnených informoval, bolo prijatých len niekoľko menej podstatných záverov a úloh. 

Ani tie však radnica nedokázala do dnešného dňa naplniť. Nebola vyvinutá žiadna snaha o obsadenie uvoľneného miesta 

na nefunkčnom röntgenovom pracovisku, ani neboli aktualizované mzdové prostriedky pre lekárov, ktorý v našom meste ešte ostali. 

Mesto taktiež prakticky nehľadá možnosti na vytvorenie vhodných podmienok pre nových lekárov do uzatvorených ambulancií 

a dokonca nezvládlo splniť ani tak banálnu požiadavku, akou bola žiadosť lekárov o zavedenie internetu. 

Spísané a spočítané, mesto sa ani týmto jednoduchým záverom zo stretnutia k tejto problematike vôbec nevenovalo! 

Napriek tomu sa pán primátor k téme zdravotníctva príležitostne vyjadruje na stránkach Tatranského dvojtýždenníka, kde napríklad 

vo svojom pravidelnom príhovore tvrdí, že ani problém smokoveckej polikliniky nezostáva bokom záujmu samosprávy. 

Odhliadnuc od toho, že otázky poskytovania zdravotnej starostlivosti v našom meste už viac bokom záujmu vedenia radnice ani 

nemôžu stáť, pán primátor hrubo zavádza občanov a čitateľov aj tým, že stále rozpráva a píše o poliklinike.                              >> 



Zariadenie v Novom Smokovci totižto už dávno NIE JE POLIKLINIKOU, ale len 

zdravotníckym zariadením s minimom funkčných ambulancií. Prešovský samosprávny kraj o 

zrušenie štatútu polikliniky požiadalo samotné mesto zastupované Ing. Mokošom. 

Už od roku 2016, kedy Prešovský samosprávny kraj zrušil nášmu zdravotníckemu zariadeniu 

štatút poliklinika, nás teda pán primátor prinajmenšom zavádza a označenie POLIKLINIKA 

na jeho budove mesto používa neoprávnene. 

Keďže si môžeme len domýšľať, z akých dôvodov, či s akým zámerom sa mesto vzdalo svojej 

polikliniky, pristavím sa už len nad zoznamom ambulancií uvedenom na vývesnej tabuli našej 

ne/polikliniky, zdravotníckeho zariadenia v Novom Smokovci. 

Zo štrnástich ambulancií uvedených na informačnej tabuli už skoro polovica ukončila v zariadení 

svoje pôsobenie a nefunguje ani röntgenové pracovisko. Lekárska služba prvej pomoci, ktorá 

je na tabuli taktiež uvedená ako funkčná, bola aj napriek môjmu odporu voči tomuto kroku, 

vedením mesta zrušená ešte pred terajším vyprázdňovaním sa ambulancií. 

Som si vedomý, že zabezpečenie kvalitnej a komplexnej zdravotnej 

starostlivosti je aj z hľadiska obmedzených kompetencií samosprávy 

náročnou úlohou. Úplné ignorovanie úpadku ponuky zdravotníckych 

služieb v našom meste, neschopnosť garantovať ich dostupnosť, či dokonca 

zavádzanie ohľadom štatútu zdravotného zariadenia v Novom Smokovci 

a ním ponúkaných služieb, však považujem za absolútne neprípustné 

konanie s negatívnymi dopadmi na kvalitu života nás všetkých. 

Neadekvátne zabezpečená a nedostupná zdravotná starostlivosť v meste už dnes znepríjemňuje životy mnohým, obzvlášť starším 

obyvateľom so zdravotnými problémami. Za lekárskou pomocou musia cestovať do iných miest, nehovoriac o tom, že vo Vysokých 

Tatrách stále nie je k dispozícii ani pohotovostná lekáreň. 

Tento dlhodobý a prehlbujúci sa problém pritom ani tak nesúvisí s financiami, ale skôr s neschopnosťou vedenia mesta riešiť veci 

koncepčne, zmysluplne a hlavne s ohľadom na potreby svojich obyvateľov aj návštevníkov. 

Podobne ako v oblasti sociálnych služieb, aj v zabezpečovaní dostupnosti komplexnej zdravotníckej starostlivosti postupuje mesto 

bez akéhokoľvek rozmyslu, bez vízie, bez konceptu, bez dopadových štúdií či bez verejnej diskusie, ktorú nahrádza prázdnymi 

vyhláseniami a zatajovaním reálneho stavu. 

O možnej ceste z tejto kritickej situácie v dostupnosti a ponuke zdravotnej starostlivosti v našom meste som písal už v spomínanom 

článku Liečba polikliniky v Tatrách, ktorý stále môžete nájsť a prečítať si na internetových stránkach pretatry.sk. 

Téme sa, samozrejme, budem aj naďalej aktívne venovať, lebo som presvedčený, že naozaj funkčné mesto musí svojim obyvateľom 

garantovať tie najvyššie štandardy zdravotníckej aj sociálnej starostlivosti. 

Aj keď ako poslanec disponujem obmedzenými možnosťami, neúnavne budem na vedenie mesta vyvíjať tlak, aby aspoň tieto oblasti 

mestskej infraštruktúry začalo konečne považovať za dôležité.   

Dotazník, ktorý nechce odpovede

Správa mesta sa po mojom príspevku uverejnenom vo februári ešte v Tatranskom 
dvojtýždenníku pod názvom Sociálna pomoc v igelitke trochu rozhýbala a rozposlala 
obyvateľom dotazník potrebný k tvorbe nového komunitného plánu mesta. 
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Práve téma komunitného plánu bola jednou z oblastí, ktorým som sa v príspevku venoval, keďže 

ten momentálne platný neobsahuje žiaden relevantný sociálny plán a v podstate nemá stanovené 

žiadne ciele. 

Aj keď u odborníkov všeobecne prevláda názor, že proces tvorby komunitného plánu by malo 

realizovať samotné mesto, keďže najlepšie pozná domácu situáciu, radnica sa pravdepodobne 

rozhodla poveriť touto úlohou externú spoločnosť.                                                            >> 

Kde sú 

problémy, 

existujú aj 

ich riešenia. 

Niekedy 

stačí 

len naozaj 

vedieť 

a chcieť!

Na začiatok aspoň za dôležitejšie ako prvomájový sprievod či poďakovanie vedúcim 

pracovníkom mesta Vysoké Tatry, čo sú témy, ktoré radnicu momentálne asi zaujímajú 

najviac, keďže sa im obšírne venuje aj v ostatných číslach mestských novín.      



Napriek tomu som veril, že to ešte stále nemusí mať až tak negatívny vplyv 

na výsledok uskutočňovaného prieskumu. Viera ma však prešla, keď sa mi 

dotazník dostal do rúk. 

Tlačivo totižto obsahuje niekoľko zásadných nedostatkov, ktoré v konečnom 

dôsledku znehodnotia jeho vyhodnotenie. Kvalitný výsledok analýzy požiadaviek 

sociálnych služieb je pritom najdôležitejším faktorom tvorby funkčného plánu, 

určujúceho smerovanie sociálnych služieb v meste počas budúcich rokov. 

Jednou z hlavných a až nepochopiteľných chýb je, že v naozaj zásadných otázkach 

smerovaných napríklad k zisteniu chýbajúcich sociálnych služieb v meste 

či sociálneho postavenia respondentov, mohla byť uvedená len jedna odpoveď. 

Ak teda náhodou niekomu chýba v meste zariadenie pre seniorov a napríklad 

aj prepravná služba, musel sa rozhodnúť len pre zaškrtnutie jednej služby. Alebo 

ak je niekto občanom so zdravotným postihnutím a zároveň je napríklad 

v hmotnej núdzi, taktiež si musel vybrať len jednu možnosť. 

V zaslanom dotazníku zároveň úplne absentujú otázky ohľadom zloženia 

domácnosti respondenta (či žije sám, alebo s rodinnými príslušníkmi), 

k využívaniu už existujúcich sociálnych služieb a spokojnosti s nimi, alebo otázka 

bližšie určujúca lokalitu bydliska respondenta, čo je vzhľadom k rozľahlosti nášho 

mesta veľmi dôležité. 

Rozdelenie vekových kategórii len na tri skupiny je taktiež veľmi nešťastné 

(neumožňuje určiť predpokladané chýbajúce služby) a napríklad otázky 

smerované k potrebe zariadení starostlivosti o deti do troch rokov (jaslí), ktoré 

po novele Zákona o sociálnych službách rovnako spadajú do portfólia sociálnych 

služieb zabezpečovaných mestom, v dotazníku tiež chýbajú.   

Výsledky takto formulovaného a neúplného prieskumu môžu mať 

mimoriadne negatívny dopad na tvorbu komunitného plánu, ktorý 

by pritom mal byť základným a strategickým dokumentom pre oblasť 

všetkých sociálnych služieb poskytovaných na území nášho mesta. 

Som zvedavý, ako bude komunitný plán vytvorený na podklade tohto povrchného 

prieskumu vyzerať a hneď po jeho zverejnení Vás o ňom budem informovať. 

Záverom len dodám, že sociálna téma rezonovala aj v ostatnom čísle Tatranského 

dvojtýždenníka (10/2018), v ktorom nám radnica pod podivným názvom Denné 

stacionáre by mali v meste vznikať, nie zanikať, oznamuje, že koncom roka, alebo 

najneskôr začiatkom toho budúceho, bude v našom meste vďaka neziskovej 

organizácii pravdepodobne otvorený prvý denný stacionár. 

Samozrejme, je výborné, že práve v našom meste sa nezisková organizácia 

rozhodla zriadiť takúto službu. Uvedená kapacita tridsiatich lôžok by mala 

pravdepodobne postačovať, keďže stupeň odkázanosti do tohto zariadenia je 

pomerne vysoký. Až čas a záujem klientov však ukáže, či vznikne dopyt aj po 

ďalších denných stacionároch. 

V uvedenom článku okrem názvu, ktorý evokuje, že mesto zachraňuje zanikajúce 

stacionáre, ktoré však zatiaľ neexistujú, a množného čísla plánovaných 

stacionárov, o ktorých však zatiaľ nevieme, či o ne bude záujem, jeho autorka 

nepresne formuluje aj informácie ohľadom podávania žiadostí o túto službu. 

V texte s argumentom, že zákonné lehoty na vybavenie žiadosti sú dlhé a musia 

sa dodržať, vyzýva potenciálnych klientov, aby si ich podávali už v týchto dňoch.  

Keďže obec je správnym orgánom vo veciach konania o odkázanosti na sociálnu 

službu, riadi sa zákonnou lehotou na vydanie rozhodnutia, na základe ktorej je 

mesto povinné rozhodnúť vo veci do 30 dní od začatia konania (čo však 

neznamená, že to nemôže trvať kratšie). Táto lehota sa predlžuje iba výmimočne. 

Záleží len na šikovnosti a ochote zodpovedného pracovníka, nehovoriac o tom, 

že táto služba môže byť v určitých prípadoch poskytnutá aj bezodkladne! 

Krátke správy 
z radnice
„V poriadku, beriem na vedomie, ale 

nesúhlasím s takýmto konaním, 

respektíve nekonaním. A určite 

nechcem, aby bolo moje meno spájané 

s takýmto stavom vecí, s takýmito 

praktikami, riadením a smerovaním 

mesta. Z týchto dôvodov som sa 

rozhodol odstúpiť z funkcie zástupcu 

primátora mesta Vysoké Tatry.“ 

S týmito slovami na zasadnutí 

mestského zastupiteľstva 26. apríla 

2018 oznámil svoju rezignáciu na post 

zástupcu primátora mesta jeden 

z najaktívnejších mestských poslancov, 

Ing. Jozef Janiga. Rezignácia bola 

reakciou na nezáujem vedenia mesta 

objektívne informovať ohľadom stavu 

nekonečnej rekonštrukcie bývalého 

Domu služieb a neochoty primátora 

podpísať uznesenie mestského 

zastupiteľstva k tejto téme.  
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Napriek petícii občanov Tatranskej 

Lomnice proti tomuto zámeru, vedenie 

mesta predložilo 26. apríla 2018 

Mestskému zastupiteľstvu návrh 

na prevod vlastníctva pozemkov 

do vlastníctva Vzdelávacieho 

a doškoľovacieho zariadenia 

VS Financie Tatranská Lomnica. 

Poslanci, rešpektujúc vôľu občanov, 

predložený návrh neschválili. 

Podobne skončil aj ďalší návrh vedenia 

mesta na prenájom pozemkov 

v Dolnom Smokovci za účelom 

výstavby parkoviska, spevnených plôch 

a chodníkov k bytovému domu. 

Vedenie mesta, opäť navzdory občanom 

danej lokality, ktorí proti tomuto 

zámeru taktiež spísali petíciu, už 

tretíkrát pretlačilo do zastupiteľstva 

uvedený sporný návrh, ktorý však bol 

vďaka poslancom stiahnutý z programu. 

Poslanecké listy (máj 2018) 

Náklad: 2 100 kusov 

Alexander Gálfy, Starý Smokovec 66, 

062 01 Vysoké Tatry


